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Ministrul Muncii: Nu exista niciun studiu de impact pentru cresterea salariului

minim. Încerc sa repar un mod de a lucra profund populist

Ministrul Muncii si Protectiei Sociale, Violeta Alexandru, a declarat marti ca nu si-a consolidat înca o

parere privind cuantumul la care va creste salariul minim, iar în Ministerul Muncii nu exista niciun studiu

recent care sa evalueze impactul masurii cresterii salariului minim.

În cadrul discutiilor cu parlamentarii din Comisia pentru Munca a Camerei Deputatilor, aceasta a acuzat proiectul

fostului Guvern PSD privind cresterea cu 100 de lei a salariului minim de la 1 ianuarie 2020 de populism si de

lipsa de fundament bugetar.

"Niciun studiu de impact nu a fost facut în Minister în fundamentarea acestui proiect. Nu asa se iau decizii într-o

tara normala în care esti constient ca exista impact bugetar. Mi-a fost indicat (de catre parlamentarii PSD, n.r.) un

material, un studiu, din 2016. De atunci realitatea s-a schimbat, nu exista niciun studiu recent în minister care sa fi

fundamentat initiativa fostului Guvern de a lansa în spatiul public un proiect de hotarâre de Guvern privind

stabilirea noului salariu minim. L-am cautat, nu exista niciun studiu recent. Cu toate acestea, încerc sa recuperez,

suntem la jumatatea lui noiembrie, sunt responsabila fata de toti oamenii care lucreaza, care gestioneaza activitati

economice în aceasta tara sa-si faca o previziune vizavi de cum va arata Bugetul pentru anul viitor, sunt constienta

de acest lucru, fac tot ce e omeneste posibil sa recuperez lunile pierdute si sa repar un mod de a lucra care a fost

profund populist si care îsi arata consecintele în fiecare zi", a afirmat Violeta Alexandru, în timpul discutiilor cu

parlamentarii din Comisia de Munca.

Aceasta a precizat ca va convoca foarte curând Consiliul National Tripartit, pentru consultari privind nivelul pâna

la care sa fie majorat salariul minim.

"Prin urmare nu mi-am consolidat o parere vizavi de care sa fie cuantumul. De ce 101 lei? De ce nu 110 lei? De ce

nu mai mult? Oamenii merita acesti bani. Cu toate acestea, sa lansezi în spatiul public propuneri de modificare a

salariului minim trebuie sa o faci analizând date economice, chiar trebuie sa vezi în ce masura aceste propuneri se

bazeaza pe productivitate, pe situatia economica din România, si am de gând, în masura posibilului în câteva zile,

bazându-ma pe toate aceste consultari pe care le consider cruciale, atât cele cerute de lege, si anume Consiliul

National Tripartit, cât si cele pe care simt nevoia sa le fac pentru a avea o plaja cât mai larga de opinii, pe masura

ce finalizez aceste lucruri vom avea un punct de vedere consolidat", a declarat Violeta Alexandru.

Ministrul Muncii a subliniat ca Guvernul PNL are si alte preocupari decât salariul minim, în special destinate

cresterii veniturilor românilor pe baza de competenta.

"Dar sa reglementam salariul minim nu este unica noastra preocupare. Salariul minim adreseaza un segment din

populatia activa, dar ne uitam la mult mai multe aspecte, pentru ca trebuie încurajati toti agentii economici care îsi

permit sa faca investitii, îsi permit sa se dezvolte, sa ia în considerare o grila salariala cât mai aproape de

competentele persoanelor, de cariera pe care acestia vor s-o desfasoare. Nu trebuie sa oprim discutia la salariul

minim. Exista multe aspecte care ne arata ca în România ne aplecam mai putin pe încurajarea muncii si a muncii

pe baza de competente si ne axam exclusiv pe discutii, pertinente, care lasa impresia ca unora le pasa mai mult de

oamenii nevoiasi si unora le pasa mai putin. Nu este adevarat, important este sa facem politica responsabil", a

apreciat Violeta Alexandru, la finalul discutiilor cu parlamentarii.

Aceasta a sustinut ca nu este împotriva corelarii cresterii salariului minim cu formula UE a cosului minim pentru

un trai decent.
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"Nu ofera o formula de calcul în sine (corelarea cresterii salariului minim cu cosul minim pentru un trai decent,

n.r.). Nu am nimic fundamental (împotriva acestei formule, n.r.), este una din informatiile pe care le am pe masa în

acest moment, laolalta cu celelalte propuneri pertinente primite din partea patronatelor. Nu le tratez diferentiat, le

iau pe toate în analiza", a explicat Violeta Alexandru.

Întrebata de deputatii PSD daca Guvernul Orban va creste în 2020 salariile din sistemul public potrivit Legii

Salarizarii, ministrul Muncii a asigurat ca va respecta legea în vigoare.

"Cu privire la Legea Salarizarii, respectam legea, am spus de mai multe ori acest lucru. (...) Respect legea în

vigoare", a precizat Violeta Alexandru.
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